
Technische vragen Statenmededeling Aanbieding Brabantse Ontwikkelaanpak Stikstof (BOS) 2.0 en 
Statenmededeling Intrekkingsbeleid voor natuurtoestemmingen voor de themabijeenkomst van 29 
november 2024   
  
  
Naam Fractie CDA  
 
Intrekkingsbeleid 
 

  Vraag  Antwoord  

1 Hoe groot is de stikstofwinst en depositieverlaging in absolute getallen bij 
intrekking latente ruimte veehouderij? 

Met het intrekken van ongebruikte stikstofruimte wordt een verdere toename van 
stikstofemissie voorkomen en geen stikstofreductie gerealiseerd. De maatregel richt zich op 
borging van het effect van andere maatregelen gericht op stikstofreductie. 
  

2 Hoe groot is de stikstofwinst en depositieverlaging in absolute getallen bij 
intrekking latente ruimte industrie? 
 

Zie het antwoord op vraag 1.   

3 Voor natuurtoestemmingen die onherroepelijk zijn geworden na 1 juli 
2023, geldt dat deze gerealiseerd en in gebruik moeten zijn uiterlijk drie 
jaar na het onherroepelijk worden. Vraag hierbij; in hoeverre kan men nu 
op dit moment een vergunning aanvragen om latente ruimte benut te 
krijgen? Graag een toelichting. 
 

Latente ruimte of ook wel ongebruikte ruimte, is de stikstofruimte die volgens de vergunning 
wel is toegestaan, maar niet wordt gebruikt. Dit is zowel stikstofruimte die niet is 
gerealiseerd, als gerealiseerde ruimte die niet wordt gebruikt. In principe ontstaat latente 
ruimte direct na het verlenen van de vergunning en blijft deze bestaan tot het realiseren en 
gebruiken van deze ruimte. Uiteraard trekken wij geen ongebruikte ruimte in direct na het 
onherroepelijk worden. De ondernemer dient de gelegenheid te hebben om de activiteit te 
realiseren en te gebruiken. De voorgenomen termijn hiervoor hebben wij bij 
veehouderijbedrijven gesteld op 3 jaar na het onherroepelijk worden van de vergunning. 
Bij industrie is dit maatwerk. 
 

4 Hoe gaat u om met bedrijventerreinen die in ontwikkeling zijn en waarbij 
de vergunningen nog niet onherroepelijk zijn op 1 juli 2026? 
 

Zie het antwoord bij vraag 3. 

5 U geeft in de statenmededeling aan rekening te houden met de 
bijzondere positie van een aantal categorieen van veehouderij. Kunt u 
alle categorieen benoemen? 
 

Zoals aangegeven in de Statenmededeling, wordt dit nog nader uitgewerkt voor de 
Ontwerpwijziging van de Omgevingsverordening en in de door PS vast te stellen definitieve 
wijziging. 

  



 
 
Naam Fractie: BBB  
  
Uitvoeringsagenda BOS 2.0  
 

  Vraag  Antwoord  

10  U schrijft in het stuk: ‘Bij het statenvoorstel voor de ontwerpwijziging 
omgevingsverordening zullen wij komen met een dekkend voorstel voor 
de voorbereiding- en uitvoeringskosten. Daarbij hanteren wij de financiële 
afwegingsladder.  
  
Wordt er rekening gehouden met kosten raming voor juridische 
procedures? Zo ja vanuit welke post komt dit geld? Zo nee waarom niet?   
  

Ja. De kosten voor juridische procedures zijn opgenomen in de uitvoeringskosten. Een 
dekkend voorstel hierover volgt bij de ontwerpwijziging van de Omgevingsverordening. 
Zoals in de Statenmededeling is aangegeven, hanteren we hiervoor de financiële 
afwegingsladder.  

  
   
  
Intrekkingsbeleid  

  Vraag  Antwoord  

1  U stelt dat lopende bedrijven niets te vrezen hebben. Met het voorbeeld 
120 koeien op de vergunning en maar 100 koeien daadwerkelijk 
aanwezig. Er zijn bedrijven die om omstandigheden momenteel bijv van 
de 120 maar 50 koeien hebben geldt voor hen hetzelfde principe?  

Het voorgenomen beleid heeft betrekking op ‘slapende’ vergunningen en niet gerealiseerde 
stallen. De categorie van (tijdelijk) minder dieren dan mogelijk houden in een bestaande 
stal met huisvestingssysteem, wordt hiermee niet geraakt.  

2  Hierop aansluitend hoe verhoudt zich dit tot als er meerdere 
diercategorieën op een bedrijf aanwezig zijn en een van de categorieën 
tijdelijk in minder maten aanwezig is of zelfs helemaal niet? Hoe wordt er 
omgegaan als een diercategorie helemaal niet meer aanwezig is en er 
ook geen intenties zijn om die nog te gaan houden?   
  

Het voorgenomen beleid richt zich op niet gerealiseerde stallen . Zoals we ook bij vraag 1 
aangeven, wordt het (tijdelijk) houden van minder dieren in bestaande stallen met een 
huisvestingssysteem niet geraakt door dit beleid.   
  
Indien er geen dieren of stallen meer aanwezig zijn, valt dit potentieel onder de categorie 
‘slapende vergunning’. Daarbij gelden de termijnen genoemd in de Statenmededeling.  

3  U spreekt over generiek beleid in hoever is dat haalbaar?  Op grond van de Omgevingswet is de provincie bevoegd maatwerkregels vast te stellen 
voor een N2000-activiteit. Het voornemen past binnen die mogelijkheid. Gelet daarop is 
generiek beleid voor veehouderijen is haalbaar. Voor uitzonderlijke onvoorziene gevallen 
kan een beroep gedaan worden op de hardheidsclausule. 



4  Bedrijven met een zogeheten ‘slapende vergunning’ kunnen evt wel voor 
de hobby nog enkele 10 tallen dieren hebben. Kunnen zij rekenen op 
maatwerk of wordt dit keihard aan banden gelegd?  

Binnen het beleidsvoornemen blijft het hobbymatig houden van dieren mogelijk.   

5  Ondernemers die een vergunning hebben liggen maar de stal niet 
gerealiseerd hebben krijgen nu tussen de 1,5 en 3 jaar tijd om deze stal 
te bouwen. Hoe verhouden de ammoniakreductie-eisen zich tot deze 
aanvragen?  

Een vergunning is een toestemming om een activiteit uit te voeren met effecten op de natuur 
en het milieu. Het intrekkingsbeleid heeft betrekking op onherroepelijke toestemmingen die 
gedurende drie jaar niet zijn gebruikt. Ondernemers krijgen vanaf het moment dat het 
voornemen bekend is gemaakt, afhankelijk van de situatie, minimaal 1,5 jaar de tijd om 
alsnog gebruik te maken van de vigerende natuurtoestemming.  
Aanvragen maken hier geen onderdeel van uit en worden niet door dit beleid geraakt.  
  
Dit dossier verandert niets aan de ammoniakemissie-eisen in de Omgevingsverordening 
Noord-Brabant, deze blijven ongewijzigd. Daar moet dan ook aan voldaan worden. De 
verleende vergunning is daaraan getoetst.  

6  Stel een ondernemer heeft een vergunning liggen met vloer/systeem X 
deze is alleen reeds afgeschoten door nieuw onderzoek van de WUR.   

1. Is deze ondernemer dan gedwongen om bij het bouwen 
een ander vloer of techniek te kiezen? Zo ja welke opties zijn er 
nog?   
2. Is de vergunning dan nog in orde als er een andere 
vloer/systeem gelegd moet worden dan vergund? Zo nee hoe is 
deze ondernemer er zeker van dat dit geen problemen met zich 
meebrengt?   

Zie het antwoord op vraag 5.  
In het voorgenomen beleid wordt het begrip natuurtoestemming gehanteerd. Vergunningen 
maken hier onderdeel van uit.  Als een ondernemer besluit zijn stal op te richten, moet hij 
dit doen conform de vigerende toestemming.  
  
Bij het wijzigen naar een andere vloer/systeem is het noodzakelijk om een nieuwe 
natuurtoestemming met passende beoordeling aan te vragen, omdat significante effecten 
op Natura 2000-gebieden bij het toepassen van emissiearme huisvestingssystemen niet op 
voorhand kunnen worden uitgesloten.  
  

7  Er zijn ondernemers in Brabant die om bepaalde redenen gedwongen zijn 
hun dieren weg te doen maar hun stikstofruimte hebben mogen houden, 
omdat zij de kans kregen om andere diercategorieën te gaan houden. 
Deze ondernemers kunnen echter al 1,5 jaar niets daar Brabant op slot 
zit.  
  
Worden deze bedrijven benaderd door de provincie om te kijken hoe de 
casus ervoor staat en wat er gevraagd wordt en nodig is? Zo nee wordt 
hier ook generiek beleid op toegepast zonder te kijken naar de situatie?  

Voor de verdere uitwerking van deze maatregel wordt een wijziging van de 
Omgevingsverordening Noord-Brabant voorbereid en ter inzage gelegd. Alle op dat 
moment bekende informatie wordt in de voorbereiding meegenomen.   
Na de afloop van de ter inzage termijn worden alle ingekomen zienswijzen beoordeeld. 
Dat kan leiden tot aanpassing van de regels. Uiteindelijk zullen Provinciale Staten deze 
vaststellen.   
  

8  Er zijn ondernemers die doormiddel van intern salderen een nieuwe 
vergunning hebben kunnen realiseren. Ook zij worden nu gedwongen om 
binnen 1,5 tot 3 jaar dit te realiseren. Enfin er kunnen ook voor deze 
ondernemers tal van redenen zijn dat zij niet over kunnen gaan binnen 
deze tijd tot realisatie.  
  

Het voorgenomen beleid voor onherroepelijke toestemmingen behelst een termijn van 
minimaal 1,5 jaar om alsnog te realiseren. Dit achten we uitvoerbaar.   
Voor uitzonderlijke onvoorziene gevallen kan een beroep gedaan worden op de 
hardheidsclausule.  



Hoe wordt hiermee omgegaan? Hoe wordt er met al dit soort 
knelgevallen omgegaan?   
  

  
  

Technische vragen Statenmededeling Aanbieding Brabantse Ontwikkelaanpak Stikstof (BOS) 2.0 
themabijeenkomst 29 november 2024   
   
Naam Fractie: Partij voor de Dieren  
   
   
   Vraag  Antwoord  

1  In de Statenmededeling staat:   
“De afweging om naast de latente stikstofruimte ook gebruikte 
stikstofruimte in de natuurtoestemmingen in te trekken, is onderdeel van 
het stappenplan Brabant openhouden (invulling aanvullende 
gebiedsgerichte maatregelen). In de BOS 2.0 is opgenomen om de 
maatregel wel klaar te zetten in de instrumentenkoffer die GS tot haar 
beschikking heeft, maar nu niet in te zetten. In deze Statenmededeling 
gaan we daarom alleen in op de wijze waarop we latente 
stikstofruimte willen intrekken.”  
  
Vraag: Onder welke omstandigheden en/of voorwaarden is het de 
bedoeling om toch ook over te gaan tot het intrekken van gebruikte 
stikstofruimte?  
   

Zoals beschreven, is dit een afweging die bij de verdere invulling van de aanvullende 
gebiedsmaatregelen moet worden gemaakt. De afweging hangt ervan af of en hoeveel 
maatregelen er nog aanvullend moeten worden genomen en welke maatregelen dan 
nodig zijn.   

2  Er wordt nu gericht op industrie wordt ingezet op de top 10 van 
bedrijven met de grootste stikstofemissie. De omvang van de emissie 
zegt in principe niets over de beschikbare latente ruimte: een bedrijf 
met veel emissie kan geen latente ruimte hebben, en andersom.  
  
Vraag: Kan het effectiever te zijn om eerst te kijken waar de latente 
ruimte het grootst is, of is dat relatief veel uitzoekwerk en kunnen we er 
bovendien vanuit gaan dat latente ruimte een (ongeveer) vaste 
verhouding tot de daadwerkelijke emissie is, waardoor het voor de 

We hebben enigszins zicht op deze latente ruimte. In alle gevallen is dit echter 
maatwerk. We weten dat bij de grootste emissies ook het meeste te 'halen’ is, omdat 
veel latente ruimte bij kleinere emissies veelal geringer is dan weinig latente ruimte bij 
grote emissies. De verdere invulling van de bedrijven volgt.    
  
Op dit moment kan nog niet worden aangegeven wanneer de eerste latente ruimte 
wordt ingenomen. Dit hangt ervanaf hoe snel de procedures lopen. Dit wordt 
meegenomen bij de uitwerking van de wijziging van de beleidsregel Omgevingsrecht.  



hand ligt om inderdaad te richten op de bedrijven met de meeste 
emissie?  
   
Vraag: Is er een indicatie te geven van wanneer, naar verwachting, 
de eerste latente ruimte ingenomen kan zijn?  

3  Over het intrekken van slapende vergunningen:   
Minstens vanaf 2018 voert de provincie al een actief 
intrekkingsbeleid, wat er vooral uit bestaat gemeenten te attenderen 
op hun intrekkingsmogelijkheid, gezien in het geval van veehouderijen 
de gemeente meestal het bevoegd gezag is.    
  
Vraag: Op welke wijze verschilt dit voorliggende intrekkingsbeleid met 
het beleid dat de provincie al jaren voert?  
   

Met dit beleid gaan we zelf actief latente ruimte intrekken via het natuurspoor. In het 
eerdere beleid gaat het om de milieuvergunde situatie, waarvoor gemeenten veelal het 
bevoegde gezag zijn.  

4  Vraag: Op welke wijze en in welke mate is de provincie met het nu 
voorgestelde intrekkingsbeleid rond veehouderijen afhankelijk van 
medewerking door gemeenten?  

In het geval van de natuurtoestemming zijn we zelf het bevoegde gezag, bij milieu is 
dit vaak niet het geval. Met dit beleid kunnen we zelf actief de natuurtoestemming 
beperken. De milieuvergunning wordt hierdoor niet rechtstreeks geraakt. Wel zullen we 
met omgevingsdiensten en gemeenten in gesprek gaan over het beperken van de 
milieuvergunde situatie.   

  
  
 


